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PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ: 
           Prelazimo na dvanaestu sjednicu vanrednog zasijedanja u 2016. godini. 
 Otvaram sjednicu dvanaestog vanrednog zasijedanja u 2016. godini Skupštine Crne 
Gore 25. saziva. 
 Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na sjednicu vanrednog zasijedanja shodno Poslovniku 
Skupštine, a na zahtjev predsjednika države. 
 Zahtjevom za sazivanje Skupštine za dnevni red sjednice određeno je imenovanje guvernera 
Centralne banke Crne Gore, pa vas pozivam da se izjasnimo o dnevnom redu. 
 Podsjećam da je Poslovnikom Skupštine predviđeno da se dnevni red vanredne sjednice ne 
može mijenjati, pa ćemo se izjasniti o dnevnom redu u cjelini. 
 Stavljam na glasanje dnevni red. Izvolite. Hvala, kolege. 
 Zaključujem glasanje. Ukupno je glasalo 46 poslanika - 38 za, osam protiv, niko nije bio 
uzdržan. 
 Konstatujem da je Dnevni red sjednice usvojen - imenovanje guvernera Centralne banke 
Crne Gore.  
 Prelazimo na dnevni red. 
 Podsjećam da je predsjednik Crne Gore, saglasno ustavnom i zakonskim ovlašćenjima, 
predložio da se za guvernera Centralne banke Crne Gore imenuje dr Radoje Žugić. 
 Da li predsjednik Crne Gore želi da obrazloži predlog?  

Želi. Hvala Vam. Izvolite. 
 Ima riječ gospodin Filip Vujanović, predsjednik Crne Gore. 
 
 
 FILIP VUJANOVIĆ (30.09.16 12:30:12) 
 
 Poštovano predsjedništvo, cijenjene poslanice i poslanici, 
 Ja sam dao jasan i detaljan predlog i kvalitetno obrazložio zašto bi doktor Radoje Žugić trebao 
da bude guverner Centralne banke. 
 Mislim da se radi o biografiji koja potvrđuje osnovanost tog predloga, a posebno sam cijenio 
njegov angažman kao guvernera, u kome je i u međunarodnim aktivnostima i u djelovanju unutar 
Crne Gore pokazao da ta Centralma banka osatvaruje svoju funkciju i zavređuje visoki ugled. 
 Ono što je bio neposredni povod za javljanje je potreba da obavijestim Skupštinu da je 
neposredno nakon predloga doktor Radoje Žugić podnio ostavku na  članstvo u partiji, tako da je i 
prestala smetnja za njegov izbor, shodno članu 51 Zakona o Centralnoj banci, pa predlažem da tu 
okolnost uzmete u razmatranje prilikom odlučivanja.    
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 12:31:56) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Otvaram raspravu. Imamo četiri prijavljena: poslanica Marta Šćepanović, poslanik Mladen 
Bojanić, poslanik Aleksandar Damjanović, poslanik Suljo Mustafić i poslanik Miloš Konatar. To su 
uvodna izlaganja.  
 Izvolite, koleginice Šćepanović. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (30.09.16 12:31:57) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Poštovani  predsjedniče, uvažene kolege, poštovani građani, 
 Nezavisnost i profesionalnost Centralne banke je neodvojiva od pravilnog funkcionisanja 
fiskalnog sistema u državi Crnoj Gori. Nezavisnost Centralne banke u teoriji i praksi je prosto 



dokazano da zavisi od četiri stvari: funkcionalne, institucionalne, finansijske nezavisnosti, pri čemu 
ova četvrta stvar predstavlja personalnu nezavisnost, jer nezavisnost ljudi koji upravljaju centralnom 
bankom koja je u svakoj zemlji vrhovna, monetarna institucija koja je zadužena za  nadzor nad  
cjelokupnim bankarskim sistemom.  
 Kao današnjeg predloženog kandidata od strane gospodina Vujanovića imamo predlog 
gospodina Žugića. S tim u vezi, želim da kažem da ćemo izborom uvaženog gospodina Žugića za 
guvernera Centralne banke dati doprinos toj personalnoj nezavisnosti i kredibilitetu ove vrhovne 
monetarne institucije. Riječ je o profesionalcu i odgovornom čovjeku, čovjeku od integriteta, koji je 
do sada svoj radni angažman proveo obavljajući najodgovornije poslove u ovoj državi.  
 Dakle, poslove od finansijskog direktora AMSCG do sekretara Direkcije javnih prihoda, preko 
zamjenika direktora Centralne banke. U svojoj karijeri bio je i VD direktora Fonda PIO Crne Gore. 
Takođe, 2010. godine imenovan za guvernera, ali je prije isteka mandata izabran za ministra 
finansija u Vladi Crne Gore, što je uspješno obavljao do prije nekoliko  mjeseci.  
 Njegovi rezultati i djela govore o njegovom radu više od riječi. Ubijeđena sam da će njegovo 
iskustvo i znanje biti od velike pomoći za rješavanje svih problema, kao i da će nakon njegovog 
izbora za mjesto guvernera Centralne banke ova institucija nastaviti da bude institucija od 
poštovanja u Crnoj Gori, institucija koja će da ukazuje na probleme i da daje rješenje tih problema. 
S tim u vezi želim da kažem da će Demokratska partija socijalista sa zadovoljstvom glasati za 
predlog uvaženog gospodina Vujanovića, da gospodin Žugić bude guverner Centralne banke, jer 
vjerujem da ćemo time pomoći kvalitetu rada ove institucije i ukupnom rješavanju problema, sa 
kojima se danas suočava crnogorski bankarski sistem.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (30.09.16 12:34:40) 
 
 Zahvaljujem gospođi Šćepanović. 
 Sljedeći učesnik u raspravi je kolega Bojanić.  

Izvolite. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (30.09.16 12:34:48) 
 
 Poštovani predsjedavajući, uvažene kolege, uvaženi gospodine Vujanoviću,  

Namjerno se obraćam sa gospodine Vujanović, jer ne mogu da prihvatim da ste Vi moj 
predsjednik, ne zato što ste treći put birani mimo Ustava, ne zato što ste došli tako kako ste izborima 
koje mi nijesmo ni dan danas priznali iz opozicije, već baš zbog ovog što danas imamo, baš zbog 
ovakvog slučaja koji vas prati svo ovo vrijeme, jer Vi nijeste predsjednik svih građana Crne Gore. Vi 
ste jednostavno i dalje kadar Demokratske partije socijalista. Dakle, svo vaše  funkcionisanje  je u 
suštini i dalje u duhu i u potpunom saglasju sa funkcionisanjem DPS-a. Od  onih banalnih stvari gdje 
nekog šofera  nesretnika ministar ubijedi da mora  da se prijavi da je on krio tablice mijenjajući 
ministra Numanovića, pa ga Vi na kraju pomilujete da biste spasili, da ne kažem  što, gospodinu 
Numanoviću.  
 Dakle, ovo danas  što slušamo i što smo čuli Vaš predlog je i dalje ono što sve vrijeme radite, 
jer samo što radite kadrove DPS-a gurate na funkcije jako važne. Na najvažniju funkciju u 
bankarskom sistemu, u finansijskom sistemu Crne Gore vi i dalje stavljate čovjeka koji je do juče, 
do jutros član glavnog odbora DPS-a  pod brojem 222. Samo nam nijeste rekli da li je u skladu sa 
Statutom DPS-a podnio je pisanu ostavku ili je dostavio knjižicu. Čovjek koji je prije dvije noći, u 
utorak tačnije prihvatio da u ime DPS-a dođe u emisiju da debatuje, da brani, da učestvuje u 
kampanji DPS-a, a onda naravno, da ne ispadne već toliko očigledno, povukao se i poslali ste 
drugoga kandidata DPS-a za poslanika,  da brani DPS da ne bi to toliko smiješno i očigledno bilo. I 
Vi, gospodine Vujanoviću, odmah da Vam kažem vrlo jasno, sa ovim što radite,  biću malo i nijeste 
navikli na mene toliko da govorim, ali biću na nivou, biću neću reći nijednu ružnu riječ. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (30.09.16 12:37:18) 
 
 Ja Vas molim da budemo samo na nivou odgovorne riječi i odgovornog odnosa prema 
predsjedniku  države. Na vrijeme sam Vas upozorio. /Upadica/ Ali ste najavili.  
 Izvolite. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (30.09.16 12:37:28) 
 
 Nemojte mi upadati u riječ. Ništa nijesam rekao što ne treba da kažem. Najavio sam i ja znam 
dokle mogu. Nemojte Vi meni izigravati učitelja. Nijeste Vi meni razredni starješina. 
 Ovo je, gospodine Vujanoviću, sprdnja sa zakonom, sprdnja sa poslanicima. Ovo je sprdnja 
sa ukupnom crnogorskom javnošću. Da vi člana glavnog odbora  DPS-a stavljate za guvernera, a 
onda čujemo da je ovo personalna nezavisnost. Ovo je vrijeđanje zdravoga razuma građana Crne 
Gore. Ja ne mogu da shvatim, da vama i dlaka može da pomisli na glavi da vam mi vjerujemo, da 
mi vjerujemo da čovjek iz Glavnog odbora DPS-a dolazi za guvernera i da je on nezavisan kadar. I 
hoćete da nas ubijedite u to danas. Kako vam je palo na pamet to da uopšte radite? Član 46 Zakona 
o bankama definiše nezavisnu instituciju. Član 51 Zakona o bankama piše da članovi Senata, među 
njima guverner  je član Senata, ne mogu da budu članovi partijske organizacije. I Vi nam danas 
kažete podnio je ostavku i on je nestranačka ličnost. Ja Vas molim, gospodine Vujanoviću, povucite 
ovaj predlog. Da se ne sprdate sa građanima Crne Gore, da bar jednu jedinu instituciju u Crnoj Gori 
oslobodite. Zarobili ste svaku, svaku instituciju ste zarobili, a evo i drugi put Centralnu banku da 
zarobite. Jednom ste je zarobljavali, isto gospodin Žugić, isto član Glavnog odbora, isto član DPS-
a je bio, a sad ga ponovo vraćate kao odjednom nije. Malo je nestranačka, pa malo stranačka, malo 
je u Vladi, pa malo na mjesto guvernera. Ovo je drugi put da se vraća. Ima li koga  u Crnoj Gori, 
gospodine Vujanoviću, da nije partijski  aktivan, a da može da obavlja tu funkciju? Ima,  ali ga vi 
nećete. Vi hoćete da bude direktno zavisan prvoj familiji. Direktno ću da kažem prvoj familiji. Ne 
ulazim u stručnost gospodina Žugića. Dovoljno se dugo poznajemo  i nemam nikakvih problema sa 
njim lično, da ne bi ko što po tom pitanju mislio.  
 Ja ću, takođe, njega da zamolim, vjerujem da sluša ili će ćuti, da on povuče ovu kandidaturu, 
da ne prihvati ovo. Da ne prihvati, da konačno neko iz sistema kaže - ne i ima neki lični dignitet i 
neće to da radi. Svi znaju je DPS kadar, jednostavno da uradi nešto dobro za ovo  društvo i da se 
povuče. Da izađe kao gospodin iz svega ovoga. Ne, ne vjerujem da će on to uraditi, jer jednostavno 
ne može sve i da hoće.  
 Gospodine Vujanoviću, ako ipak sve ovo prođe kako ste namijenili, od Centralne banke ste 
napravili partijski štab DPS-a za kontrolu kompletnog bankarskog i finansijskog sistema. Gospodine 
Vujanoviću, ovim ćete opet da štitite Prvu banku. Podsjetiću javnost, a to zna dobro i gospodin 
Žugić, a to dobro zna i javnost, mogu čak na sajtu da nađu ljude. Postoji Izvještaj o kontroli Prve 
banke, koji je radio guverner prije Žugića, prvog njegovog mandata i ostavljen mu je, sa mnogo 
nezakonitosti /Prekid/ stoji u radu te Prve banke. Dočekao ga je /Prekid/, nema nigdje tog izvještaja, 
niko ga pomenuo nije. Od  toga da su licima po pet, šest miliona na minus kartice dali, od toga da 
postoje lica kojima nije apsolutno identifikacioni dokument uzet da otvore račune.
 Zaključujem. Gospodine Vujanoviću, napravili ste od  Centralne banke rezervoar za 
zapošljavanje đece vaših partijskih kadrova. Neću ulaziti čija su to đeca, nijesam dotle došao, ali vi 
svi znate čija đeca rade u Centralnoj banci. Razmislite o tome, ima i druge djece osim djece DPS-a 
funkcionera spremnih i znaju  bolje nego i oni tamo, ali ne njima ne može biti ni da privire do 
Centralne banke. Ali može svima vama. Razmislite o tome, povucite predlog, budite predsjednik 
svih građana bar jednom u svom mandatu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (30.09.16 12:42:12) 
 
 Hvala Vam. 
 Sljedeći učesnik u raspravi je kolega Damjanović.  
 Izvolite, kolega  Damjanoviću. 



 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.09.16 12:42:17) 
 
 Hvala. 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, 
 Predsjedniče Vujanoviću, ja ću Vam se obratiti titularno iako nažalost mogu podijeliti najveći 
dio ocjena da ovu funkciju naročito u ovom posljednjem mandatu uoči Vašeg penzionisanja 
obavljate zaista definitivno u partijske svrhe, ali to su iznevjerena očekivanja velikoga broja građana 
i sa čim se Vi trebate nositi. 
   Dakle, predlog za guvernera ste podnijeli shodno Ustavu i zakonu. Ali ste ga podnijeli za 17 
dana nakon što Vas je sadašnji guverner Dakić obavijestio o isticanju mandata. Je li Vam 17 dana 
trebalo da čitate ovaj dopis od dvije strane gospodina Dakića, pa da se sjetite da na 16 dana pred 
izbore tražite vanrednu sjednicu? Ne ulazim u Vaše pravo i trebalo je da predložite kandidate za 
guvernera, naravno imam svoj stav o tome da predloženi kandidat ne treba da obavlja ovu funkciju, 
ali ulazim u činjenicu da ste tražili uz predlog za guvernera i sazivanje vanredne sjednice. Da nas 
ovdje pokupite, danas 30. na 16 dana pred izbore da završite  posao. Neko se ovdje nedavno žalio 
na ovoj sjednici prije nekih pola sata kako je mnogo vanrednih sjednica, kako se politizuje, kako se 
tamo neki zakoni  predlažu. Gle čuda, predsjednik države je predložio guvrenera.  
 Gospodine Vujanoviću, molim Vas, ne treba većega dokaza vašega straha, straha partije 
kojoj pripadate od izbora i od događaja 16, od toga što nijeste sačekali tih 15, 20 dana, pa predložili 
novom sazivu guvernera, nego ga pokušate predložiti sada, kako bi ga ovaj sastav izglasao. To je 
dokaz koliko vjerujete u vašu izbornu pobjedu i koliko vjerujete u to da će Vaša partija obavljati vlast 
nakon izbora. Ovo je najbolji dokaz,  građani Crne Gore, koji nas gledaju, koji će putem medija koji 
to budu prenijeli vidjeti da je sa ovim predlogom iskazan strah i nepovjerenje u izborni rezultat 16. i 
da se pokušava na mala vrata požuriti i predložiti kandida.  
            Gospodine Vujanoviću, u vrijeme kada je predizborna kampanja ili izborna kampanja, kada 
se zbog zakona, antikorupcije i svega ostaloga ne može faktički zaposliti u administraciji 
higijeničarka, stražar, portir, čast tim profesijama, administrativni radnik, gle čuda, Vi požuriste da 
zaposlimo guvernera.  
 Ne može da se zaposli niko od 50.000 ljudi u javnom sektoru jer su ograničenja zakona, Vi 
požurili da zaposlite guvenera. Naravno, uz malu pomoć parlamentarne većine, a vidjećemo ko će 
u ovim tkz. radovima parlamentarnim da vam izađe u susret sa podrškom vašem predlogu.  
 Gospodine Vujanoviću, jednu stvar koju ste Vi previdjeli, a čini mi se da smo je svi previdjeli, 
pa nije sveto pismo predlog za guvernera, znate kako smo promijenili Zakon o Centralnoj banci prije 
pet, šest godina. Normalno, znate i sami da je u proceduri još jedan novi zakon o Centralnoj banci. 
Evo da vam obećam, da će u nekoj novoj konstataciji, biti mijenjan Zakon o Centralnoj banci  i da 
će biti samo jedna mala prelazna odredba u tom zakonu. Dakle, prelazna odredba o tome, a ona je 
slična onoj odredbi kada smo usvajali ovaj zakon koji je sada na snazi, a to je da će  stupanjem na 
snagu novog zakona isteći mandat  sadašnjem Savjetu. I šta ste uradili, šta ste krečili? Što je ovolika 
nervoza, muka da zakazujemo sjednicu, da se sastajemo ovdje da na 15 dana pred izbore, što se 
nikad u istoriji nije desilo sa ovako važnom funkcijom, da predložite kandidata kako bi vas 
parlamentarna većina od 40, 41 i 42, što je malo za ovakvu funkciju, podržala u Vašem predlogu? 
 Trebali ste zaista da pokažete širinu u defakto ovih godinu, godinu i po dana Vašeg 
preostalog mandata na funkciji predsjednika da o ovome raspravi novi saziv. Neće potonuti 
Centralna banka, neće potonuti  ni Savjet Centralne banke, sa svim ovim  datumima o kojima mi 
sve veoma dobro znamo činjenicom da je ovo trebalo da glasa novi saziv Parlamenta.  Ako novi 
saziv Parlamenta nije bilo moguće da glasa predlog Vaš za novog guvernera, novi saziv Parlamenta  
će glasati novi  zakon o Centralnoj banci, a mi ćemo vam tada ponovo dati šansu da ponovo 
predlažete guvernera. Pozivam sve kolege bilo iz vlasti  ili iz opozicije kojima je stalo do kredibiliteta 
i digniteta Parlamenta, a i Centralne banke da ne učestvuju u glasanju o predlogu kandidata koji je 
podnio predsjednik države. 
 Hvala. 
 
 



 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 12:47:07) 
 
 Hvala Vama. Sljedeći prijavljeni je potpredsjednik Suljo Mustafić. Izvolite. Nakon njega 
poslanik Miloš Konatar i na taj način smo iscrpili uvodna izlaganja. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (30.09.16 12:47:19) 
 
 Hvala. 
 Poštovani predsjedniče Parlamenta, uvaženi predsjedniče države,  
          Odmah na početku da kažem naš politički stav - Klub Bošnjačke stranke će podržati  prijedlog 
za  guvernera Centralne banke. Ima za to dosta razloga, neke od njih smo već i čuli u uvodnim 
izlaganjima. Prije svega, riječ o prijedlogu koji pokazuje da će na čelo Centralne banke da dođe 
čovjek koji je od kredibiliteta, odgovoran profesionalac koji svojm CV-jem, profesionalnim 
bekraundom, ali naravno i svemu po čemu ga pamtimo iz funkcija koje je ranije obavljao zaista to 
radio na visokom nivou, na nivou koji je  primjeren i funkciji koju će obavljati u narednom periodu. 
Dakle, kao ministar, i kao kolega poslanik, i kao raniji guverner i naravno na svim ostalim pozicijama 
na kojima je radio radio je to veoma odgovorno, profesionalno i kredibilno. U tom smislu, mi ćemo 
podržati taj prijedlog, ali naravno i ovom prilikom želim da potcrtam ono što predstavlja  jedan ugao 
koji je nama iz Bošnjačke stranke, ali i iz drugim partija iz manjinskih naroda  veoma bitan. 
 Istraživanja koja su objavile  državne institucije govore o tome da u Centralnoj banci od, čini 
mi se, više od 300 zaposlenih ima manje od 4% ukupno pripadnika manjinskih naroda u Crnoj Gori. 
Smatram da u toj instituciji treba biti mjesta više za pripadnike manjinskih naroda. Ja vjerujem da iz 
ove oblasti, oblasti  finansija, ekonomije, bankarstva sigurno imamo kompetentnih stručnjaka koji 
mogu da zauzmu ta mjesta. Vjerujem da će u svom mandatu budući guverner voditi računa više o 
tome i naravno otvoriti prostor i za pripadnike manjinskih naroda u većem broju nego do sada. To 
je jako važno ne samo zbog kredibiliteta ove institucije, nego i zbog ukupnog kredibiliteta institucija 
u Crnoj Gori koje već decenijski kubure sa problemom deficita pripadnika manjinskih naroda. 
Naravno, vidljivo je posljednjih nekoliko godina da je taj trend nešto povoljniji. Ali, smatramo da je 
Centralna banka važno mjesto u ovoj državi i mislimo da mora biti otvorenija za pripadnike 
manjinskih naroda.  Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 12:50:23) 
 
 Hvala, kolega Mustafiću. 
 Posljednji prijavljeni u uvodnim izlaganjima je ispred Kluba Albanska alternativa poslanik 
Miloš Konatar. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (30.09.16 12:50:32) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovane kolege, poštovani gospodine Vujanoviću, 
 Ono što Vi sebi dozvoljavate u ovome trenutku, a to je jasno kršenje Ustava i zakona Crne 
Gore, nije sporno sa jedne tačke gledišta, da Vam neće biti prvi put da kršite Ustav i zakone. Ali, 
sporno je što na neki način nas kao poslanike u ovom domu tjerate da zbog Vas kršimo zakone 
Crne Gore. Vi ste po profesiji pravnik, advokat, dugo ste godina bili u tome poslu prije političke 
karijere. Da li je suštinski Vama potrebno objašnjavati član 51, stav 2 zakona, gdje se jasno kaže 
da član Savjeta Centralne banke ne može biti lice koje je član političke organizicaje ili lice koje 
obavlja dužnost na koju ga je imenovala Vlada Crne Gore? Vi ste dostavili predlog da gospodin 
Žugić bude imenovan za guvernera u trenutku kada je on savjetnik premijera Vlade Crne Gore. Ali, 
gospodin Žugić je juče podnio ostavku na mjesto savjetnika predsjednika Vlade, a Vi ste ga dok je 
on bio savjetnik premijera predložili za guvernera Centralne banke. Hoćete sada da objasnite da to 
nije kršenje zakona?  



 Znači, flagrantno kršenje, nesporno kršenje zakona, ali da se ne  zadržavamo samo na tom 
polju prava i zakona, jer tu nema nikakve dileme. To je ismijavanje, gospodine Vujanoviću, da je 
gospodin Žugić nestranačka ličnost. On je podnio ostavku prije nego što je imenovan formalno za 
guvernera Centralne banke, pa kad je imenovan na dužnost ministra finansija, brže bolje  je potrčao 
da se opet učlani u DPS. I onda je bio član Glavnog odbora pa je sad je vjerovatno posljednjih dana 
brže-bolje izašao formalno iz DPS-a.  
        I Vi sada nama govorite da ste predložili nestranačku ličnost. Pa Vi sami ne vjerujete u to. 
Cijenim da ste inteligentan čovjek, da Vi stvarno iskreno duboko u sebi ne mislite da je gospodin 
Radoje Žugić nestranačka ličnost. Znači, nemojmo da pričamo o tome.  
        Evo neka gospodin Žugić bude nestranačka ličnost, da zanemarimo to, hajde da pomislimo da 
nikakve veze nikad sa DPS-om nije imao, stručnjak je itd, a zanemarimo i činjenicu da on nije koliko 
juče bio savjetnik premijera, a jeste do koliko juče podnio ostavku na funkciju savjetnika premijera, 
još je član Glavnog odbora DPS-a. Ali, pozivam vas hipotetički da svi zažmurimo na tu činjenicu, da 
se pravimo da to nije tako. Vi ste rekli, gospodin Mustafić čak je upotrijebio jednu stranu  riječ - cv. 
Gospodin Radoje Žugić za svog ministrovanja na čelu Ministarstva finansija je državi Crnoj Gori 
ostavio poreski dug u iznosu od 770 miliona eura. 770 miliona eura je ministar finansija kada je 
otišao sa svog mjesta ostavio poreskog duga državi Crnoj Gori. I to je u ovoj državi preporuka da 
sa mjesta ministra finansija prvo ode na mjesto savjetnika premijera, a onda da bude imenovan i 
predložen za guvernera Centralne banke.  
 Gospodine Mustafiću, pošto ste pomenuli, moram i Vama da se obratim, stručnjaka koji je 
svojim cv-jem zaslužio da obavlja funkciju guvernera Centralne banke, 70% iznosi javni dug Crne 
Gore u odnosu na bruto-društveni proizvod. I on je najveći u istoriji Crne Gore za vrijeme mandata 
ministra Radoja Žugića. A evo vam jedna ljudska komponenta ako hoćete, 34 miliona eura, novca 
koji je skupljen za profesionalnu rehabilitaciju lica sa invaliditetom je potrošeno nenamjenski za 
vrijeme mandata ministra Radoja Žugića. Za vrijeme mandata ministra Radoja Žugića, koji je jedini 
mogao kao ministar finansija da raspolaže tim sredstvima. 77 miliona eura, drage moje kolege i 
poštovani gospodine Vujanoviću, država Crna Gora daje samo na kamate za kredite. Ne znam da 
li ste znali taj podatak. I to je preporuka da gospodin Žugić bude imenovan za guvernera Centralne 
banke. Ja vas pozivam da biste zaštitili i dignitet funkcije koju Vi obavljate, i naš dignitet, i dignitet i 
Skupštine Crne Gore, i Centralne banke kao institucije da  povučete ovaj predlog. Da povučete ovaj 
predlog jer sam ja siguran da Vi duboko u  sebi znate da je nezakonit predlog i nije moralan predlog 
da gospodin Žugić bude imenovan i predložen za guvernera Centralne banke.  
 Pored toga što je nezakonit zbog toga što je obavljao u ovome trenutku funkciju u Vladi, nije 
ni moralan jer nije nestranačka ličnost. Ja se nadam da ćemo mi makar u ovom procesu unižavanja 
institucija u Crnoj Gori pokušati svi zajedno da sačuvamo instituciju i predsjednika Crne Gore, i 
Skupštine Crne Gore, i Centralne banke. Ja se nadam da će se ovaj predlog povući i da ćemo zaista 
kao predlog za guvernera imati jednu defakto i formalno i suštinski nestranačku ličnost koja svojim 
djelovanjem zaslužuje da obavlja tu odgovornu funkciju. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 12:58:03) 
 
 Hvala Vam.  
 Time smo zaključili sva uvodna izlaganja.  
 Predsjedniče, možete sada, a možete na kraju. Imamo još tri prijavljena.  
 Ovdje imamo poslanika Škrelju, poslanika Vuletića i poslanika Abazovića.  
 Poslaniče Škrelja? Odustajete? Hvala Vam.  
 Poslaniče Vuletiću? Odustajete? Hvala.  
 Poslaniče Abazoviću, izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (30.09.16 12:58:47) 
 
 Poštovane kolegince i kolege, poštovani građani Crne Gore, gospodine Vujanoviću, 
 Saglasan, više puta sam javno ponovio i toga se ne stidim, ne da se ne stidim nego mislim 



da bi drugi trebali da se stide, a Vi ste zaista svojim odnosom prema javnoj funkciji predsjednika 
Crne Gore zaista ste više puta demonstrirali. Ja  ću se potruditi da dam argumente u tom pravcu. 
Ne da nijeste predsjednik Crne Gore, ne da nijeste predsjednik svih građana, nego ste prvi koji 
flagrantno krši Ustav ove države pristajanjem da treći put vanustavno budete na čelu države makar 
i formalno. To zaista nijesam očekivao od Vas. Čak sam Vas u jednom autorskom tekstu opisao kao 
nekoga ko je za razliku od družine sa kojom se druži ipak drugačiji, ali Vi ste Vašim pristankom da 
budete predsjednik zaista demantovali tako nešto. Što se mene lično tiče mogu vas posmatrati samo 
kao bivšeg potpredsjenika DPS-a i čovjeka koji staje u službi jedne partije čiji je  bivši potpredsjednik 
priznao da je vođa organizovane kriminalne grupe. A Vi se dobro zamislite sada Vašim postupcima 
šta radite i da li ćete sve više da sličite ovome drugome, ili ćete da sačuvate onaj dignitet koji ste 
imali prije toga.  
 Gospodine Vujanoviću, /Upadica/ ovo što radite je katastrofa, ovo što radite je  kataklizma. 
Kažem Vam ne kao političar, nego kao mlad čovjek da je ovo katastrofa i kataklizma, bruka i  stvarno 
prevazilazi svaku mjeru. Gospodine Vujanoviću, nemojte da mislite da ćete cijelog života da budete 
na tim funkcijama. Molim vas, dozvolite mi. Gospodine Stanišiću, ako ne želite da slušate, izađite. 
Nemojte da me dekoncentrišete. Pokušavam da se obratim čovjeku kome nisam do sada imao 
priliku da se obratim javno pred kamerama i pred novinarima, pa i da ih nema. Molim? Omogućite 
mi da nastavim. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:01:05) 
 
 Poslaniče Abazoviću, sačekajte. Hoću. Kolega Abazoviću, hoćete li sačekati? Želim da Vam 
pomognem, samo malo. /Upadica/ Šta je s Vama, kolega Bojaniću? Sjedite tu, sjedite dolje. Kolege, 
najljubaznije vas molim da dopustimo kolegi Abazoviću da završi izlaganje. Hvala vam.  
 Izvolite, kolega Abazoviću. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (30.09.16 13:01:37) 
 
 Hvala, samo mi vratite te minute.  
 Kolega Stanišiću, nemam vremena da trošim riječi na Vas. 
 Molim Vas, nemojte da mi dobacujete, ne želim da se raspravljam  sa Vama, ne želim. 
Gospodine, ako je meni pala maramica, možda neki od Vas bi bilo dobro da vide da li imaju heroina 
i kokaina  u svojim  sakoima. Nemojte, molim vas, te vaše  upadice  koje su nedolične  za godine 
koje  imate  da upotrebljavate.  
 Dozvolite mi molim vas da nastavim diskusiju. 
 Molim Vas, cijelo vrijeme dobacuje. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:02:20) 
 
 Molim Vas da heroine, kokaine i ostale stvari  ipak ostavite  sa strane. 
 Najljubaznije Vas molim, vratićemo Vam vrijeme, da na sjednici ne upotrebljavamo tako teške 
riječi. 
 Izvolite. Ostale kolege molim da dozvolimo poslaniku Abazoviću da privede kraju. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (30.09.16 13:02:45) 
 
 Gospodine Vujanoviću, evo vidite i sami  i sami ste svjedok sad sa ovom atmosferom  
jednostavno  pokušaj da na silu, na sramotu branite partiju, u odnosu da branite  institucije će srozati  
Crnu Goru  trajno. To ne vjerujem da je Vaša intimna želja, ali morate da znate da ste saučesnik. A 
to što radite u  posljednje vrijeme, ne da ste saučesnik, nego ste postali glavni promoter takvoga 
nečega. 



 Sa gospodinom Žugićem imam dobru komunikaciju, odličnu komunikaciju i ne mislim da je 
čovjek  koji je neznaven, iako ima  propusta velikih u radu da nije partijska  ličnost. Ali, gospodine 
Vujanoviću, došli ste ovđe i rekli ste da je podnio ostavku. Molim Vas da mi date ostavku napismeno. 
Dajte mi da je istupio iz  DPS-a. A iz DPS-a  istupa po vašem statutu pisanom izjavom  i vraćanjem 
članske karte. Gdje je to pred poslanicima? Da li imate u Vašim papirima koje ste donijeli? Ako 
nemate, onda Vam ne možemo vjerovati na riječ. Bilo bi potpuno suludo. To što ja imam suprotne 
političke stavove od Vaših je potpuno  nebitno. Vi kršite  proceduru, kršite zakone. To radite svjesno 
zato što Vam je tako naređeno i zbog toga  unižavate  i svoj lični  kredibilitet, pa i kredibilitet  partije  
kojoj ste pripadali i  iz koje nikad niste izašli. I nema nikakvog problema u tome. Ne možete nekoga 
da  predložite prije par dana, a da danas ovdje za govornicom  bez ikakvog pisanog dokumenta  
kažete da  je izašao iz partije.  Gdje je taj dokument, gospodine Vujanoviću? Izađite ođe i pokažite  
mi ga. Dajte da ga fotokopiramo  u 81 primjerak. Ja mislim da ga nemate. Pitanje je i da li ste ga 
izbrisali iz članstva,. Jeste li ga ubacili u hladnjaču da ga zamrznete da odjednom više nije u DPS-
u? Je li to poenta, gospodine Vujanoviću? Jeste li Vi taj predsjednik  koji  ne želi da prizna  da se 
izmijenila teritorijalna organizacija za koju je glasala Skupština Crne Gore? Jeste li Vi taj  koji ima  
ovdje  obraza da  dođete i kažete  da je ovo  po zakonu, a u novinama  da kažete da je i ono po  
zakonu? 
  Molim Vas, gospodine  Vujanoviću, mislim da se previše, da tako kažem...  
 Dozvolite mi, gospodine Pajoviću, da završim. Nije nijedna riječ bila uvredljiva, obraćam se 
uz puno poštovanje svakome i ko ima suprotno mišljenje od mene. Nema nikakvih problema. Ne 
treba da branite gospodina Vujanovića od mene niti bilo koga ovdje. Dozvolite mi da završim. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:05:42) 
 
 Dozvoliću Vam ako Vi meni dozvolite, a moraćete mi dozvoliti. Poštujte krediblitet institucije i 
poštujte neka načela koja su, izgleda, dosta strana pojedincima. Ne upotrebljavajmo termine obraz 
i ostale stvari. Najljubaznije Vas molim. Ovdje sjedi predsjednik države i nemam ja namjeru da 
branim njega od Vas, jer ste vi građanin ove države i Vaš je predsjednik. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (30.09.16 13:06:11) 
 
 Moj nije. Ni Vi, ni on, da znate. Kao građanin vam to kažem u oči, i jednom i drugom. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:06:26) 
 
 Hvala. Vama je jako teško da prihvatite realnost. Ja to razumijem, ali moramo poštovati. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (30.09.16 13:06:33) 
 
 Ja realnost prihvatam, zbog toga se borim. Da ne prihvatam realnost, selio bih se. Nije 
nikakav problem. Realnost prihvatam, stojim ovđe pred vama i borim se u ime građana Crne Gore. 
I radiću to ako mi opet daju mandat. Ako ne, nije nikakav problem. Nastaviću da se borim na drugačiji 
način. Dozvolite mi sada da završim. Pričam za govornicom Skupštine Crne Gore i obraćam se 
prisutnima i građanima, ako čuju i ako ne čuju. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:06:58) 
 
 Ne upotrebljavajte riječi koje sam Vas zamolio da ne upotrebljavate. Hvala Vam. 
 
 



 DRITAN ABAZOVIĆ (30.09.16 13:07:04) 
 
 Nikakav problem nije. Nemojte me učiti što da upotrebljavam.  
 Gospodine Vujanoviću, pored toga što tražim dokaze da je  gospodin Žugić istupio iz DPS-a, 
želim samo da napomenem. Bio je guverner kada je Prva banka  zavrćela jedan milion 11 puta. 
Prije nego što je postavljen za guvernera prvi put bio je na čelu  Prve banke. Podsjećam  javnost  
da su tamo utvrđene brojne  nepravilnosti. Bio je ministar finansija, ne mislim da je  neznaven ali je 
sakrio poreski dug od 770  miliona eura,. Građani  nijesu  znali ko duguje  porez  ovoj državi dok 
nijesu došli neki drugi ministri da razotkriju ko duguje. Našu obavezu, sakrio je, nije  htio da kaže 
javno. Zadužili smo  se  skoro na 70% GDP, na 70 i više  posto GDP-a, plaćamo ogromne kamate 
na kredite, ali ni to nije sve bitno. Najbitnije je da se krši  Ustav  i da se krše  zakoni ove zemlje. Ja 
Vas pozivaom i prijateljski, i građanski, i politički da makar u  finišu  ovoga mandata Skupštine,  pa 
i u Vašoj  završnici  političkog dijela  karijere, da ne dozvolimo zajednički da i dalje  srozavamo  
svaku moguću  instituciju.  
 To Vam kažem najljudskije, najprijateljskije. Da ne budemo uvijek  ljudi koji trebaju da zaštite  
interese  jedne grupice ljudi, jer to nije  Crna Gora. Nemojte da mislite da ako dođete do  41  do 42 
poslanika ili do nove /Prekid/, da će to da riješi ne znam što. Nemojte da mislite da  se tu život 
završava. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:09:07) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Abazoviću. 
 Poslaniče Abazoviću,  završena priča. Pričate  deset minuta. 
 Sjedite, hvala Vam. 
 Poslaniče Škrelja, javili ste se za komentar. Završena je diskusija, jer je poslanik  prekoračio 
pet minuta.   
 Hvala, poslaniče Abazoviću. 
 Izvolite, kolega Škrelja. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (30.09.16 13:09:54) 
 
 Hvala, gospodine predsjedniče. 
 Uvaženi i mnogo poštovani  predsjedniče države Crne Gore  gospodine Filipe Vujanoviću, 
 Čuli ste Parlament, čuli smo priču, čuli smo priču o Vama i nervozu kod gospodina Abazovića, 
zbog toga što sigurno očekuje da za predsjednika države u nekom narednom  mandatu  bude 
gospodin Mandić, pa od sad je počeo da se nervira jer vidi da je  izabrao pogrešnu stranu i 
pogrešnog čovjeka.  Mi imamo legitimnog,  poštenog, kulturnog i čovjeka za  predsjednika koga 
priznaje cijeli svijet. Manje je bitno da li koalicija Ključ ili kalauz priznaje to ili ne. Džaba galamite, 
gospodine Abazoviću. Ne čuju Vas  iz Cetinja u Ulcinju, jer u Ulcinju više ste ispričali svu priču i 
nemate što više da kažete. Tako da Vas molim da budete  malo tiši u diskusijama u Skupštini iako 
je dozvoljeno da se ovdje diskutuje o svemu i o svačemu, a najmanje o  predmetnoj  tački dnevnog 
reda. Što se tiče kokaina  i heroina /Prekid/ da ih upotrebljavate  u Vašoj privatnoj ambulanti za koju 
ne znam da li imate valjani papir u Ulcinju. Doktori koji rade kod Vas primaju platu u Domu zdravlja, 
a poslije podne rade u Vašoj privatnoj ambulanti. To je što se tiče kokaina i heroina. Ja sam se 
pripremio za ovu diskusiju malo, ali ću skratiti naravno i pročitaću o predloženom izboru za tako 
značajnu funkciju od strane gospodina Filipa Vujanovića, a u pitanju je gospodin Radoje Žugić. Za 
takve ljude kao što je gospodin Žugić, Ivo Andrić je svojevremeno rekao: "Samo se radom ili 
hrabrošću može postići ugled među ljudima. Prisiliti ih ne da vas vole i nagrade, ali svakako da vas 
cijene i poštuju." To je gospodin Ragoje Žugić i svaka priča dalje po tom osnovu je izlišna. Naravno 
da je rad bolje i sigurnije sredstvo, jer hrabrost nije od prirode svakom dana, a osim toga, za nju se  
ređe i prilika pruža, dok je za rad i radljivost uvijek ima. I ne govorim ovdje o unutrašnjem 
zadovoljstvu kod čovjeka od dobro obavljenog posla i koje svakako vrijedi više od svih nagrada i 
priznanja sa ljudske strane.  



 Ja gospodinu Radoju Žugiću unaprijed čestitam novu funkciju, siguran i uvjeren da će je 
obavljati kao i do sada korektno, pošteno i ljudski, jer se radi o pravom čovjeku na pravoj instituciji, 
na pravom mjestu i u pravom vremenu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:13:05) 
 
 Hvala, kolega Škrelja. 
 Imamo dva komentara, je li tako? Poslanik Bojanić se pojavio na ekranu ili ne tražite?  
 Odustajete? Hvala.  
 Izvolite, poslaniče Abazoviću. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (30.09.16 13:13:38) 
 
 ...na kolegu Škrelju ne čudim da obavlja čovjek partijske zadatke. Ima obavezu čovjek da se 
javi svaki put kad se ja javim. Prvo, dobro je što je čovjek konačno progovorio, poslije 20 godina, 
kad sam ja došao u Parlament. Drugo, što se Ulcinja tiče, recite građanima ođe pošto su zaboravili, 
ja sam ih podsjetio u Danilovgradu, da ste na promociju doveli Poljake, koji su turisti kod vašeg 
predsjednika Opštinskog odbora. Rekli ste im - došao je cirkus, dođite malo da gledate. Doveli ste 
Poljake, zato što mještana nema. Gospodine Škrelja, moju porodicu nemojte da pominjete. Što se 
politike tiče, možemo. Ali što se porodice tiče, molim Vas, neću biti sad grub jer ste Vi moj 
sugrađanin, poštujem Vas zbog toga i zbog godina, ali porodicu nemojte da mi pominjete. Ja dolazim 
iz porodice gdje je dvoje ljekara. Što god mislite da je neregularno, dođite, ali znate da lupetate kao 
uvijek kad se javite. Nikad kad ste se javili niste rekli ništa konkretno. Cilj Vam je, kao nekim Vašim 
kolegama, samo da banalizujete. Spreman sam i na banalnost i nema nikakvih problema. Porodicu 
nikad da mi ne pominjete. Ako nešto imate, slobodno - nikakav problem nije. To nije moja ambulanta, 
ambulanta jeste mog brata koji je ljekar u Beogradu. Moja sestra koja je ljekar u Ulcinju i rade svi i 
vi bi je davno zatvorili da je neregularna. Ali imate potrebu, isto kao što ima gospodin Vujanović, 
samo ne radi nečega, nije to nešto što vi sad imate neku mržnju ili nešto, ne, imate potrebu samo 
da se dokazujete svojim šefovima na najprimitivniji mogući način. To je vaša čitava potreba, ali niko 
ne bježi od toga. Ja samo želim da kažem - kalauz je stavljen na ruke drugog čovjeka DPS-a u 
hijerarhiji, koji je priznao da je vođa organizovane kriminalne grupe, a na koga ćemo staviti ključ 
poslije 16. oktobra neka ostane da se vidi. Vi ste nervozni, ja nisam i nisam fašista. Vi ovdje 
pominjete neka imena ljudi da budu predsjednici da ne budu. Meni su građani Crne Gore isti, za 
razliku od Vas, bez obzira na njihovo nacionalno, političko, vjersko ili bilo koje drugo opredeljenje. 
Tako da je to velika razlika između mene i Vas. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:16:26) 
 
 Hvala. 
 Odgovor  na komentar, poslanik Škrelja. Dozvolite. /Upadice/ 
 Samo malo, imamo ga prijavljenog kao diskutanta. Dozvolite. Jeste, istina, nakon toga su se 
prijavili  i jedan i drugi. 
 Hvala vam. 
 Nije bilo na Vaše izlaganje, Vi ste imali 10 minuta, gospodine Abazoviću. Deset minuta ste 
imali izlaganje od dozvoljenih pet, pa ste se naljutili kad sam Vas isključio. Dakle, da čujemo kolegu 
Škrelju, nakon toga možemo opet da čujemo Vas. Nije problem, dajte da se čujemo. Pravilo sam 
prekršio kad sam Vama dopustio da govorite deset minuta. Deset minuta, izgasio sam ga nakon 
osam minuta. Sačekajte, kolega Škrelja. Javio se poslanik Bojanić.  
 Proceduralno imate pravo. Izvolite.  
 Sačekajte, kolega Bojaniću, da proceduralno završimo. 
 
 



 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (30.09.16 13:18:09) 
 
 Ako ništa drugo, pošto ja jesam u cilju racionalizacije htio da odustanem od diskusije, kada 
je diskusiju uzeo, javio sam se za diskusiju, ali nije nikakav problem. Imam pravo i na repliku 
kaznenu. Gospodin Abazović je moju priču nazvao lupetanjem. Dajte stenogram pa da vidimo, tako 
da ja nikad ne pravim problem, a ne sad pred kraj saziva ovoga. Sa nekima ću se pogledati i u 
sljedećem sazivu. Oni mi fale jer u sljedećem ih neće biti, ali  imam pravo i na repliku i na komentare. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:18:41) 
 
 Hvala Vam. 
 Mislim da u suštini uopšte nije problem da svi iznesemo svoje mišljenje i to je praksa ovoga 
doma. 
 Izvolite. Poslanik Bojanić, procedura. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (30.09.16 13:18:51) 
 
 Gospodin Škrelja je prošli put imao komentar na izlaganje gospodina Abazovića.  Ja sam se 
javio i odustao zato što  nemam pravo da idem na njegov komentar. Da je bila diskusija, ja bih 
govorio. I, gospodine Simoviću, molim Vas, preuzmite rukovođenje. Ovo stvarno više nema smisla. 
Ismijavamo sami sebe. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:19:17) 
 
 Dobro. Biće vam lakše poslije 16, jer  nećete biti uopšte ovdje. Hvala Vam. 
 Kolega Škrelja, izvolite. Imate pravo. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (30.09.16 13:19:23) 
 
 Gospodine Abazoviću, Vi mene cijenite i poštujete, ali ne prezate od toga da upotrebljavate 
riječi koje su nedozvoljene. Te riječi govore o Vama, a ne o meni, tako da me uopšte to ne tangira. 
Što se tiče toga da sam partijski čovjek - jesam. Ne jurišnik, skroman sam u fizičkim sposobnostima 
da budem jurišnik, ali sam partijski disciplinovan čovjek i budi siguran da sam ponosan za sve ove 
godine što sam bio član Demokratske partije socijalista. Ponosim se time i nemam čega da se stidim, 
pa da živim još 150 godina. Da sam dobio hrabrosti sada progovaram ta priča vam ne pije vodu da 
vam ne kažem drugu riječ, jer čovjek koji može da zaradi šest mandata u ovakvoj partiji gdje nema 
ključa, ni kalauza, niti tri vođe, niti ono što ti imaš, niti sam imao potrebe da promijenim četiri partije 
za tri godine, niti sam imao vremena da budem, niti sam htio da budem majka, ideolog, tvorac 
korupcije u politici od Ulcinja pa do Podgorice. To vam ne pije vodu i nemojte misliti da se javljam 
zbog toga što sam iz Ulcinja. Što si Ulcinjanin, simpatičan si, počeo si bradu da puštaš i sve je to 
ok. Javio sam se jer previše galamiš i rekao sam da tvoja galama odavde se ne čuje se u Ulcinju. 
/Upadica/ Ne znam što je njemu.  
 Druga stvar, gospodine predsjedniče, ne znam što je njemu. Nisam završio. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:21:00) 
 
 Ne znam šta je i ne možete, kolega. Sjedite i pustite kolegu da završi izlaganje. Možemo li 
kolegu Škrelju da uključimo? Kolega Škrelja, velika je nervoza, vidite i sami. Dajte malo pomognite, 
brzo će i ta muka proći.  

Izvolite. 



 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (30.09.16 13:21:29) 
 
 Gospodine predsjedniče, meni je žao što ove naše unutarpolitičke razmirice sluša i naš 
uvaženi predsjednik. Ali nervoza je očigledna, po mom mišljenju, je očekivana i realna. Ljudi znaju 
da 16. ističe mandat, više neće imati te prinadležnosti koje su imali kao poslanici i sada hoće da 
nadomjeste galamom. I što se tiče konvencije u Ulcinju, kada ovi koji pričaju o tome budu napunili 
salu gdje se održavaju sjednice Skupštine, tamo gdje je počela korupcija od strane tih ljudi koji sada 
galame od Ulcinja pa do Podgorice ako budu napunili napola - tada mogu da pričaju o našoj 
konvenciji koja je bila impozantna, koja je bila veličanstvena. Ja ne isključujem mogućnost da je bilo 
neki stranac u konvenciji Ulcinj. Molim vas, Ulcinj je turističko mjesto. Ljudi vole Mila Đukanovića ne 
samo u Ulcinju, nego i u cijeloj Evropi, a od njih bježe. Neće niko da ih gleda, da ulaze unutra da ih 
slušaju. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:22:29) 
 
 Hvala, kolega. Procedura. 
 Poslanik Bojanić. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (30.09.16 13:22:38) 
 
 Javio sam se za proceduru, jer u obraćanju gospodin Škrelja tri puta se obratio poslaniku 
Abazoviću sa ti, sa nipodaštavanjem a ni jedan jedini put nijeste reagovali. Nijednom, osim što Vas 
je zasmijavao. To Vas je zasmijavalo. Svaka Vam čast. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:23:11) 
 
 Doviđenja, gospodine Bojaniću.  
 Izvolite, kolega Abazoviću. /Upadica/ 
 Poslaniče Avazoviću, Vi ste se javili proceduralno. Nema pravo, ali ima pravo na proceduru. 
Javio se proceduralno. Ne nemate, nemate bolje da nemate. Hvala Vam.  
 Izvolite, imate minut. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (30.09.16 13:23:45) 
 
 Nema nikakvih problema. Ja uvijek govorim što mislim i to vama mnogima smeta. Ja 
razumijem potrebu da ne želite da više budem ovđe i meni, vjerujte, mislim da bi odgovaralo. 
Vjerovatno ne vjerujete, ali mislim da bi mi odgovaralo, nemam nikakvu želju niti sam nešto 
prezadovoljan ni  politikom, niti sjeđenjem ovđe i druženjem sa vama. Obraćavam se uvijek uz dužno 
poštovanje. To što se Vi obraćate na ti meni ne smeta, ja sam mlađi. Ja inače ne volim da mi ljudi 
persiraju, ja sam mlađi. Ja Vas samo molim, ja sam Vas samo zamolio vrlo korektno. Prvo da mi ne 
pominjete porodicu, to je jedno, i drugo, da poneki put razmijenite konkretne argumente, konkretno 
da ne banalizujemo svaku priču. Jednom kada ste pokušali da banalizujete, ja sam otpjevao 
pjesmicu koja nije za Vas nego koja je univerzalna za Crnu Goru. Imam ih još, nešto čuvam za 
kampanju, nešto čuvam za poslije kampanje.  
       Jedino ko može da bude nervozan u Crnoj Gori, poštovani građani, su ljudi iz vlasti. Mi iz 
opozicije nemamo što da izgubimo. Možda  budemo ovđe možda ne budemo, ovo nije naljepše 
mjesto đe čovjek može da bude. A vi imate veliki problem, jer gubitak vlasti ne znači gubitak neke 
stolice ovđe. Toga ste svjesni. Nije stvar do stolice, nego mnogima bogami će biti to gubitak slobode. 
Zahvaljujem. 



 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:25:28) 
 
 Hvala Vam.  
 Dobro je, čini mi se da smo pri kraju ovog mandata jedinstveni u jednoj ocjeni, a to je da se 
porodica, sinovi, ćerke, sestre, braća i sve ostalo zaobiđu kako za vlast, tako i za opoziciju. Vjerujem 
da je to jedan dobar zaključak ove sjednice, a razumijem da svakoga najviše boli kada se njegova 
porodica pomene. Uvijek moramo razmišljati kad pominjemo porodice drugih da bismo bili fer i 
prema sebi i prema drugima. Hvala vam.  
 Predsjedniče države, izvolite, imate pravo na završnu riječ. Ovim smo iscrpili sva prijavljena 
izlaganja. Izvolite. 
 
 
 FILIP VUJANOVIĆ (30.09.16 13:26:25) 
 
 Želim da zahvalim poslanicima koji su u biografiji gospodina Žugića prepoznali preporuku za 
izbor za guvernera Centralne banke. Ja nijesam smatrao u svom predlogu da treba detaljnije da 
obrazlažem ono što je vrijedno djelovanja gospodina Žugića u vremenu dok je bio guverner 
Centralne banke. Budući da je taj period pomenut, budući je značajan, budući je vrijedan, mislim da 
treba dati ocjene onih kontakata koji su dali visoku vrijednost našoj Centralnoj banci i ocijenili da 
ona ima visoki ugled. Dok je bio guverner Centralne banke u tri teške godine kalendarske, vremenski 
manje, 2010. 2011. 2012, ta banka je imala izvarednu komunikaciju i sa Svjetskom bankom, i sa 
MFF-om, i sa Evropskom centralnom bankom, uz jako dobre ocjene kvaliteta rada naše Centralne 
banke. U tom vremenu, u kriznim godinama, gospodin Žugić je bio na čelu Savjeta za finansijsku 
stabilnost i na tom savjetu je prvi put u Crnoj Gori donijet Plan za upravljanje finansijskom krizom 
Crne Gore, koji je od ovih visokih međunarodnih institucija dobio najveće komplimente.  
 Mislim da je njegovo djelovanje u ostvarenju unutrašnje nadležnosti u Crnoj Gori, takođe, bilo 
u skladu sa najboljim očekivanjima nadležnosti Centralne banke. To su, uz ono što je njegova 
biografija na ostalim dužnostima, bili razlozi da ga predložim za guvernera Centralne banke. Ovdje 
su otvorena neka pitanja koja su principijelna i koja doživljavavam dobronamjernim. Poslanik 
Bojanić je otvorio principijelno pitanje da li oni koji se nalaze na visokim partijskim dužnostima mogu 
nakon ostavke i izbora da na tu državnu dužnost obavljaju neku državnu dužnost. Ja mislim da je 
svuda u svijetu i kod nas to pitanje riješeno tako što se zauzeo jedini mogući stav - da oni koji 
obavljaju visoke partijske dužnosti sebe nijesu isključili, niti ih je društvo isključilo iz mogućnosti da 
obavljaju visoke državne dužnosti.  
          U Centralnoj banci Crne Gore na mjestu člana Savjeta Centralne banke Crne Gore je visoki 
bivši funkcioner jedne opozicione partije, koji vrlo savjesno i odgovorno obavlja tu dužnost. Nakon 
što je izabran, nakon što je dao ostavku, on je kao član Savjeta Centralne banke u poziciji da vrlo 
odgovorno i krajnje nepristrasno obavlja tu dužnost. Na vrlo visokoj funkciji, u Državnoj revizorskoj 
institucije jedan, takođe, bio visoki funkcioner jedne opozicione partije, vrlo vrijedno, vrlo časno i vrlo 
savjesno obavlja tu dužnost bez ikakve primisli da to čini u partijskoj funkciji. U našem  Ustavnom 
sudu se nalazi bivši potpredsjednik jedne partije, bivši poslanik koji je podnio ostavku i kome to nije 
bila smetnja da bude biran za sudiju. Ako afirmišemo ovaj princip za koji se zalaže gospodin Bojanić, 
mi nesumnjivo eliminišemo ljude koji time što obavljaju partijske dužnosti na krajnje savjestan, 
korektan, častan način sebe onemogućavaju da obavljaju državne dužnosti, što se suprotstavlja sa 
logikom funkcionisanja partije koja sa visokih dužnosti predlaže najodgovonije ljude na državne 
dužnosti.  
 Gospodin Damjanović je pokrenuo pitanje jasnoće Zakona o Centralnoj banci i njegove 
usklađenosti sa onim što je potreba funkcionisanja Centralne banke. Reći ću mu da je otvorio na 
jedan korektan način vrlo interesantna pitanja i da i ja u Zakonu o Centralnoj banci vidim nejasnoće, 
vidim kontradiktornosti sa onim što je potreba funkcionisanja te banke i vidim potrebu da  se taj 
zakon što prije izmijeni. Ova situacija /Prekid/ danas raspravljamo to upravo pokazuje. Dakle, 14. 
oktobra ističe mandat aktuelnog guvernera Centralne banke; 21. oktobra ističe mandat 
viceguvernera Centralne banke; 2. novembra sve četvorice članova Centralne banke koje bira 



Skupština na predlog nadležnog Odbora za finansije. Dakle, ako se danas ne bi izabrao guverner 
Centralne banke, budući da 21. nemamo viceguvernera, Centralna banka bi bila bez menadžmenta, 
Centralna banka bi bila bez mogućnosti rukovođenja, Centralna banka bi bila bez mogućnosti 
obavljanja dnevnih potreba te banke i funkcije nad komercijalnim bankarstvom.  
 Zato, pozivam guvernera da u narednom sazivu Skupštine što prije predloži viceguvernera i 
upozoravam na to da Odbor za finansije što prije treba da predloži četiri člana Savjeta i da Skupština 
izabere te članove kako bi Savjet imao svoje puno djelovanje. Mislim da je ta nedostatnost koju je 
pokazao ovaj zakon, u isticanju mandata kompletnog Savjeta, nakon isteka mandata ove Skupštine, 
između ostalog, razlog da se taj zakon pogleda na krajnje pažljiv način i da se u ovom smislu 
kadrovskog opredjeljenja eliminišu nedostatnosti koje ugrožavaju funkcionisanje ove banke.  
 Nemam ni potrebu, niti želju da se izjašnjavam o pitanjima koja nijesu tema ove Skupštine. 
O tim pitanjima se i pričalo i pisalo - i pisaće se i pričaće se. Ne smatram da bilo koja dužnost koju 
čovjek obavlja treba da bude vezana za potrebu da stalno objašnjava ono što je svima jasno. U tom 
smislu se ne želim izjašnjavati o stvarima koje prepoznajem kao političku konotaciju i potrebu da se 
moj dolazak ovdje i polemika sa mnom na političke teme otvori na ovaj način. Hvala vam na pažnji 
i hvala vam na razumijevanju da ova tema bude predmet vanredne Skupštine. 
 
 
 PREDSJEDNIK DARKO PAJOVIĆ (30.09.16 13:33:25) 
 
 Hvala, predsjedniče države.  
 Prelazimo na izjašnjavanje. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika.  
 Stavljam na glasanje Predlog predsjednika Crne Gore da se za guvernera Centralne banke 
imenuje dr Radoje Žugić. Otvaram glasanje. Izvolite.  
 Kolege, da li ima još neko ko nije glasao jer nas u sali ima više nego što ima na ekranu? 
Hvala vam. Da li još jedna osoba nije glasala?  
 Hvala vam. Ukupno su glasala 42 poslanika - 42 za, nije bio niko protiv, nije bilo uzdržanih. 
Konstatujem da je za guvernera Centralne banke Crne Gore imenovan dr Radoje Žugić. U vaše i 
svoje ime čestitam gospodinu Žugiću imenovanje za guvernera i želim mu sreću i uspjeh u daljem 
radu. Ovim je sjednica 12. vanrednog zasijedanja u 2016. godini završena. Pozivam vas na koktel 
koji je upriličio gradonačelnik Prijestonice. Hvala vam. 
 
 


